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Skolebestyrelsen 
Ungarnsgade 13, 2300 København S 

T: 3317 5000 / E:  shorst14@gmail.com 
Skolenr. 31165 / Skolekode: 101058 / www.lps.kk.dk 

 
 
 

 

1. ordinære møde i skolebestyrelsen skoleåret 
2019/20  

Onsdag d. 4. sep. 2019 kl. 16.30–19.00 i lærerlokalet, stueetagen, bygning S (Lilleskolen) 
Til stede: Ellen, Sofie, Allan, Sebastian, Maria, René, Torben, Jette, Camilla VK (referent) 
 
Referat (forventede starttider angivet i parentes) 
1.  O Godkendelse af referat fra sidste møde 

 
Alle 
(16.30) 

2.  O Præsentationsrunde. Vi har nye medlemmer og en ny afdelingsleder (Jette), og 
derfor starter vi med en præsentationsrunde. 

Alle 
(16.30) 

3.  O Meddelelser fra formanden 
 Dialogmøde 25. september kl. 17-19 om forældresamarbejde og udskoling. 

Invitation følger senere. 
 Skole og Forældre København holder gratis efterårskursus for 

skolebestyrelsesmedlemmer 25.-26. oktober. Se e-mail fra Sebastian 3. 
sep. 

 Skolen på Amagerbro arrangerer mini-kursus for SB-forældre 30. oktober 
sammen med os og Amager Fælled Skole. Sebastian sender e-mail rundt 
senere. 

 Landsforeningen Skole og Forældre holder landsmøde 15.-16. nov. SB-
forældre kan delegeres og har fået direkte invitation. 

 

Sebastian  
(16.40) 

4.  O  Meddelelser fra skolelederen 
 Torben forklarer hvorfor der endnu ikke er elevrådsrepræsentanter. Der er 

kun én elev der har ønsket posten. Vi håber at kunne finde en makker til 
ham og kunne præsentere dem på næste møde. 

 Skolebestyrelsen mangler stadig en medarbejderrepræsentant, det skulle 
være på plads til næste møde. 

 Skolens fødselsdag; der var en omsætning på ca.32.000 kr. i boderne, ud af 
det går ca. 22.000 kr. til elevfonden.  

 Der overvejes mulige klassesammenlægninger i det nye år pga meget lavt 
årgangselevtal på 2 klassetrin. Nærmere følger ved mødet i december.. 

Torben  
(16.45) 

5.  O Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 
 Opstart med teamsamarbejde og fælles forberedelse  
 Der har været trivselsdage i indskolingen op til skolens fødselsdag, der har 

været fokus på aktiviteter og ture. 
 Der er forældremøder henover de næste uger. 

Maria & René 
(16.50) 

6.  O Meddelelser fra elevrådsrepræsentanterne (udgik)  
(16.55) 

Sager 
7.  O/D Elevtrivselsundersøgelse 

Skolen fremlægger resultaterne af årets undersøgelse blandt eleverne, og vi drøfter 
opfølgning og evt. initiativer. 
Torben fremlægger fokuspunkter fra forårets elevtrivselsundersøgelse. Tallene 
vedlægges som bilag. Torben fortæller at han har bedt alle lærerteams om at se på 
deres klasse og overveje tallene og evt. indsatser. 

Torben 
(17.00) 
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Herefter følger kommentarrunde: 
 Der efterlyses at kommunen leverer tal til sammenligning; det bør meldes 

tilbage til kommunen. Det er ikke anvendeligt uden at man har noget at 
sammenligne med. Bilagsdelen er den mest interessante, her kan man se 
årgangene hver for sig. 

 7. årgang skiller sig ud negativt – her kunne man overveje særlig indsats. 
 Hos indskolingen laver man undersøgelsen i fællesskab, forstået på den 

måde, at spørgsmålene bliver gennemgået i klassen. Svarene er 
selvfølgelig stadig individuelle. 

 Trivselsmålingen er måske ikke rasende præcis, men den giver os et 
fingerpeg i retningen af hvad elevernes grundtrivsel er. Det vil vi arbejde 
videre med både på overordnet- og på klasseniveau. 

 Positive tal på 9. årgang – den faglige trivsel ligger højere end for 6.-8. kl. 
Man må have gjort noget rigtig godt på den årgang. 

 Skolebestyrelsen anerkender skolens arbejde med de enkelte klasser i 
forhold til rapporten. 

 Der nævnes flere gange at vi skal kigge på udeområderne på storskolen da 
elevernes vurdering af disse ligger lavere end andet. 

8.  O Status på Aula implementering 
Vi samler op på hvor LPS er henne mht. implementering og 
kommunikationspolitik omkring Aula. 

 Planen er stadig at AULA åbner for elever og forældre i uge 43 
 Implementeringen giver nogle vanskeligheder i forhold til skemaer. Skolen 

håber det løses inden implementering. 

Torben 
(17.20) 

9.  D Digital dannelse og antimobbestrategi  
Camilla C fremsender forinden mødet et oplæg som vi drøfter mhp. at beslutte 
hvordan bestyrelsen arbejder videre med at styrke digital dannelse og indsatsen 
mod digital mobning 
Punktet udgik pga. manglende oplæg og afbud fra Camilla 
 

Camilla C 
(17.30) 

10.  D/B Evaluering er af skolens fødselsdag 28. sep. 
Skolen holdt fødselsdag 28. august, og bestyrelsen deltog. Vi drøfter hvordan vi 
synes det gik, og om der er erfaringer vi kan tage med os til senere arrangementer.  

 Der var høj tilfredshed i bestyrelsen med arrangementet 
 Der var 53 deltagere i bestyrelsens konkurrence – vi oplevede at det var en 

god måde at komme i kontakt med børn og voksne. 
 Placeringen af bestyrelsens bod ved skolens indgang var god og synlig 
 Skolebestyrelsen vil gerne gentage succesen med dialogkaffe næste år. 

 

Sofie 
(17.50) 

11.  O Status på klassesammenlægninger 
Skolen orienterer om hvordan det er gået med de seneste klassesammenlægninger. 

 Skolen sammenlagde de nuværende 5. klasser inden sommerferien, de er 
gået fra 5 til 4 klasser 

 Lærerne på årgangen har i fællesskab dannet 4 nye 
klassesammensætninger 

 Forældre og børn har ikke afgivet ”ønsker” 
 Skolen har ikke fået nogle forældreklager i forbindelse med 

sammenlægningen 
 2 elever har efterfølgende fået lov til at skifte klasse 
 På årgangsteamsmøder efter sammenlægningen har lærerne på årgangen 

sparret om både på trivsel og faglighed 
 Et tema har været at skabe trivsel gennem fagfaglige aktiviteter 
 Forældremøderne i september bliver brugt til opfølgning på 

sammenlægning sammen med forældrene 
 Sebastian foreslår et forældremøde tættere på sammenlægningen, så de nye 

forældregrupper kan etablere sig, og så man lige kan få talt om alm. 

Torben 
(18.00) 
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praktiske retningslinjer, fx ved fødselsdage og hvem der er 
kontaktforældre. Det er for lang tid at vente fra maj til september. 

12.  O/D Formidlingsindsats i forhold til daginstitutioner 
Vi ønsker at udbrede kendskabet til LPS som en god folkeskole blandt forældre 
med børn i de lokale daginstitutioner, og derfor har Jette og Sebastian planer for en 
formidlingsindsats som vi fortæller om til mødet. Alle er velkomne til at komme 
med gode ideer! 
 

 Der er ved at blive lavet noget materiale, som vi kan have med ud til besøg 
i relevante børnehaver. Det kan både være noget information om skolen; 
værdier og principper. Vi håber også at de store elever kan lave en kort 
film om hvordan det er at gå i 0. klasse på Lergravsparkens skole. Til 
besøgene i børnehaverne tænker vi, at Jette og en indskolingsforælder 
deltager.  

 Sofie forslår en plakat til opslagstavlerne i børnehaverne 
 Vi vil også tænke samarbejdet med fritidshjemmene ind i processen da 

overgangen mellem børnehave og fritidshjem i maj er væsentlig for en god 
skolestart. 

Jette/Sebastian 
(18.10) 

13.  D/B Plan for årets arbejde i bestyrelsen 
Vi har møder disse datoer: 4/9, 9/10, 20/11, 11/12, 29/1, 4/3, 22/4, 27/5, 24/6. 
Nedenfor er udkast til indholdspunkter, vi drøfter hvad der mere skal sættes på, og 
hvad vi ønsker at arbejde med. Foreløbige ideer (ud over hvad der allerede står på 
listen nedenfor): 

 Bæredygtighed, klima: Hvordan kan man se på elever, forældre og lærere 
at det er en værdi på LPS, og er det det? Hvordan indgår det i det faglige, 
fx gennem temauge? 

 Allan foreslår temauge om klima, og mere elevinddragelse ved klima, med 
f.eks. elevforelag til hvad der kan gøres af lavpraktiske tiltag. 

 Trivsel – vi har vores udvalg for social trivsel 
 Brug af Åben skole tilbud til udskoling 

Forslag og kommentarer fra bestyrelsen, ud over de ovenstående, til 
indholdspunkter: 

 Ekstern kommunikation, især hjemmesiden 
 Idekatalog 
 Hvordan kommer værdierne til udtryk på vores skole  
 Inddragelse/deltagelse er nøgleord 
 Elevinddragelse – hvordan kommer elevernes ønsker og ideer mere på 

banen? 
 Ved punkter hvor skolen orienterer, kan der sendes materiale ud til 

bestyrelsen, f.eks. data fra læringsfora i skolen: diverse lærermøder etc. 

Ved dette punkt var der også en dialog om hvor overordnet/praktisk bestyrelsens 
arbejde skal være. På den ene side er det væsentligt at der er synlige initiativer. På 
den anden side er det ikke bestyrelsens opgave at drive skolen, men at udpege 
retning og lave politikker, og det kan ofte være noget der først virker over længere 
tid. 
Det blev foreslået at formulere en standard for bestyrelsens arbejdsprocesser. 
Vi talte også om hvordan skolen, kan være mere tydelig/synlig i forhold til de 
mange projekter der allerede er i gang med. 
 

Sebastian 
(18.20) 

14.  O Eventuelt 
 Der spørges til hvorfor lågen i gården nogle gange låses lang tid før kl. 17, 

således at man ikke kan komme ind ad den og hente børn i fritidshjemmet. 
Torben svarer at det er fordi fritidshjemmet ofte har glemt at låse, og derfor 
har han bedt om at få låst kl. 16 når skolen lukker. Der blev opfordret til en 
anden løsning: Enten må fritidshjemmet blive bedre til at huske at låse, 

Alle 
(18.40) 
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eller også må forældrene informeres på en ordentlig måde om hvorfor 
lågen låses og hvordan de så skal komme ind og hente deres børn. 

15.  D Evaluering af mødet 
Kort runde om hvad vi synes har været godt og ikke godt ved dette møde. 

 Der bliver tilkendegivet tilfredshed med mødet 
 Smørrebrødet var et hit 
 Der var mange gode forslag, og der blev lyttet 
 Det blev foreslået at vi kunne lave en turnusordning på forplejning – 

formandskabet aftaler det med skoleledelsen. 

Sebastian 
(18.45) 

16.  O Sager vedrørende enkeltpersoner 
 Der er slået 2 barselsstillinger op, en lærerstilling og en skolesekretær. 

Bestyrelsen giver tilladelse til at ledelsen selv ansætter sekretær. Der skal 
bruges et bestyrelsesmedlem til lærerstillingen: Allan melder sig. Datoen 
kommer.  

Torben 
(18.50) 

O: Orientering  D: Debat B: Beslutning 
 
 
Kommende møder og indhold 
Revideret 8. sep. 
 9/10: Kvalitetsrapport. Møde med kontaktforældre i uge 45. Aula og skolens hjemmeside. Orientering om 

skoleparathed og gode overgange – samarbejde med klub og fritidshjem. 
 20/11: Diskussion af det musisk/kreative miljø på skolen. 
 11/12: Åben skole og nærmiljøet. 
 29/1: Evaluering af omlægning af UUV-timer til holddannelse. 
 4/3: Status på Bevægelse. 
 22/4: 
 27/5: 
 24/6: Beretning. 
  
Øvrige begivenheder: 
 Uge 45: Kontaktforældremøde 
 ??: Forældrearrangement 
 


